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Liepājas valstspilsētas pašvaldības dome 
 

pastāvīgā Izglītības, kultūras un sporta komiteja 

Rožu iela 6, Liepāja, LV-3401, tālrunis: 63404750, e-pasts: pasts@liepaja.lv, www.liepaja.lv 

 

SĒDES PROTOKOLS 
Liepājā 

2024. gada 18. janvārī      Nr. 1 

Sēde sasaukta 2024. gada 18. janvārī pulksten 13:00. 
Sēde atklāta 2024. gada 18. janvārī pulksten 13:02. 
Sēdi vada komitejas priekšsēdētājs Jānis Vilnītis 
 

Sēdē piedalās 8 deputāti: 
    Dace Bluķe 
    Gints Ročāns 
    Salvis Roga 
    Uldis Sesks 
    Modris Šveiduks 
    Helvijs Valcis 
    Vilnis Vitkovskis, attālināti 
    Jānis Vozņesenskis 
 

Uzaicinātās personas:  
Inga Ekuze, Liepājas Izglītības pārvaldes vadītāja p.i. (3.§, 4.§, 5.§, 6.§) 
Juris Jirgens, Liepājas Kultūras pārvaldes vadītājs (7.§, 8.§)  
Gints Klāsons, jaunatnes jomas pētnieks (1.§) 
Agija Meniķe, Sabiedrības līdzdalības un veselības veicināšanas nodaļas vadītāja  
Taiga Ziemele, Liepājas bāriņtiesas priekšsēdētāja (2.§) 
 

Sēdi protokolē Iveta Fomina 
 

DARBA KĀRTĪBĀ: 

1. Informatīvs ziņojums par Liepājas jauniešu aptaujas rezultātiem. 

2. Par Liepājas valstspilsētas pašvaldības Bērnu tiesību aizsardzības programmu 2024.-
2027. gadam. 

3. Par Liepājas Ezerkrasta sākumskolas pievienošanu Liepājas Raiņa vidusskolai 

4. Par Liepājas Dzintara vidusskolas izglītības pakāpes maiņu. 

5. Par Liepājas pirmsskolas izglītības iestāžu "Sauleszaķis", "Liesmiņa", "Margrietiņa" 
apvienošanu. 

6. Par Liepājas pirmsskolas izglītības iestāžu "Gulbītis" un "Gailītis" apvienošanu 

7. Par Liepājas Kultūras pārvaldes nolikumu. 

8. Informatīvs ziņojums par aktualitātēm kultūras nozarē. 

 

1.§ 
Informatīvs ziņojums par Liepājas jauniešu aptaujas rezultātiem 

 
Ziņo Gints Klāsons:    - (prezentācija) Informē, ka pagājušajā gadā tika 

īstenota Liepājas jauniešu aptauja ar mērķi iegūt 
Liepājas jauniešu (to, kuri dzīvo, mācās, strādā vai 



2 
 

pavada brīvo laiku Liepājā) socioloģisku raksturojumu. 
Atzīmē, ka 2023. gada sākumā Liepājā dzīvoja 9 512 
jaunieši vecumā no 13 līdz 25 gadiem. Tas ir par 13% 
mazāk nekā pirms 10 gadiem. Līdz 2018. gadam 
jauniešu skaits pilsētā katru gadu samazinājies, bet 
pēdējo piecu gadu laikā tas bijis pieaugošs. Liepājā 
rādītājs ir augstāk nekā Latvijā kopumā, kur 12,8% no 
visiem iedzīvotājiem ir jaunieši. Absolūtais vairākums - 
83% jauniešu novērtē, ka ir apmierināti ar Liepāju kā 
vietu, kur dzīvot, mācīties, pavadīt brīvo laiku. Biežāk 
pozitīvos vērtējumus snieguši 15 - 16 gadīgie (87% 
pozitīvo vērtējumu), kā arī Vecliepājā (87%) un 
Jaunliepājā (85%) dzīvojošie, savukārt kritiskus 
vērtējumus pauduši tikai 16% jauniešu un biežāk tie 
bijuši 13 -14 gadīgie (19% kritisko vērtējumu), Karostā 
un Tosmarē dzīvojošie (30%). Salīdzinot ar              
2019. gadā veikto aptauju, būtisku izmaiņu vērtējumā 
nav. Kā neapmierinātības iemeslu ar dzīvošanu 
Liepājā 29% jauniešu norādījuši, ka pilsētā nav 
pietiekoši atpūtas un izklaides vietu, kā arī 
nodarbinātības iespēju trūkums. Piebilst, ka pārsvarā 
arī citās pilsētās kā neapmierinātības iemesls tiek 
minēts nepietiekošā atpūtas un izklaides vietu. Atzīmē, 
ka jaunieši aptaujā minējuši ap 150 aktivitātēm, kuras 
būtu ieviešamas, lai pilnībā būtu apmierināti ar 
dzīvošanu pilsētā un atbildes liecina par 
daudzpusīgām jauniešu interesēm. Kopumā 91% 
jauniešu gada ietvaros ir piedalījušies kādās no 
aktivitātēm. Tai pat laikā tas nozīmē, ka gandrīz katrs 
desmitais jaunietis nav bijis iesaistīts nevienā 
aktivitātē. Biežākā jauniešu aktivitāte ir kultūras 
pasākumi – tajos piedalījušies 71% jauniešu; katrs 
trešais jaunietis iesaistās sporta aktivitātēs, kā arī 
karjeras izglītības aktivitātēs; aptuveni katrs ceturtais 
jaunietis iesaistās tālākizglītībā, jauniešu projektos, 
mākslas un mūzikas skolās. Dati liecina, ka jaunieši 
reti iesaistās brīvprātīgajā darbā vai vietējās kopienas 
aktivitātēs. Vispozitīvākie vērtējumi ir par kultūras jomā 
piedāvātajām iespējām. Kā viskritiskāko jaunieši 
norādījuši, ka nav iespējas ietekmēt pašvaldības 
lēmumus jaunatnes jomā un lēmumus savā izglītības 
iestādē. Vērš uzmanību, ka daļa jauniešu aptaujā ir 
izteikuši, ka viņiem konkrētās piedāvātās iespējas 
neinteresē, nav vēlmes iesaistīties vai piedalīties. 
Aptaujā par mentālo veselību dati liecina, ka pārsvarā 
visās pilsētās ir līdzīgi (54% norāda, ka pārāk liela 
slodze mācībās), bet Liepājas pilsētā aptaujātie 
jaunieši vairāk ir norādījuši uz apcelšanu un 
pazemošanu skolās; lielākā daļa jauniešu norāda, ka 
būtu nepieciešams piesaistīt vairāk speciālistu darbā 
ar jauniešu mentālo veselību. Vaicāti, vai savu nākotni 
saista ar Liepājas pilsētu, 47% jauniešu sniedz 
apstiprinošu atbildi, bet 28% noliedzošu. To, ka 
nākotni saista ar Liepāju biežāk apgalvojuši jaunieši   
19 - 25 gadu vecumā. Savukārt, to, ka nākotni nesaista 
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ar Liepāju biežāk apgalvojuši 13-14 gadīgie, tie, kuri 
ikdienā nerunā latviešu valodā, Tosmarē un Karostā 
dzīvojošie. Tie izteikti ir jaunieši, kuri ir maziesaistīti 
dažādās aktivitātēs un kuriem nav interese. 

 

Runā Salvis Roga: 
 

   - Kādi ir nākamie soļi pēc saņemto aptaujas rezultātu 
kopsavilkuma par jauniešu socioloģisko raksturojumu? 

 

Runā Agija Meniķe: 
 

   - Atzīmē, ka aptaujas mērķis bija uzlabot izpratni par 

Liepājas jauniešu interesēm, vajadzībām un iespējām. 

Iegūtie dati tiks izmantoti, plānojot un attīstot  

jaunatnes politiku Liepājā turpmākajiem gadiem. 

Informē, ka nākamais solis ir izveidot sadarbības 

grupu no jaunatnes jomā strādājošiem speciālistiem, 

t.sk. nevalstiskā sektora pārstāvjiem.  
 

Runā Salvis Roga:     - Ierosina lūgt Liepājas valstspilsētas pašvaldības 
izpilddirektoru izveidot sadarbības grupu, kas veicina 
pašvaldības darba ar jaunatni plānošanu un 
īstenošanu, kā arī jaunatnes politikas dokumenta 
izstrādei. Sadarbības grupas sastāvā iekļaut 
Jaunatnes lietu komisijas pārstāvjus un citus 
jaunatnes lietu ekspertus. 

Par lēmumu balso: 
"par" – 
 
 
“pret” – 
“atturas” – 
“nepiedalās” – 
 

 
    9 (Dace Bluķe, Gints Ročāns, Salvis Roga, Uldis 
Sesks, Modris Šveiduks, Helvijs Valcis, Jānis 
Vilnītis, Vilnis Vitkovskis, Jānis Vozņesenskis) 
   nav 
   nav 
   nav 

Nolemj:      1. Pieņemt zināšanai informāciju par Liepājas 
jauniešu aptaujas rezultātiem. 
     2. Lūgt Liepājas valstspilsētas pašvaldības 
Izpilddirektoru izveidot Jaunatnes politikas 
attīstības sadarbības grupu darbam ar jaunatni, kā 
arī jaunatnes politikas dokumenta izstrādei. 
Sadarbības grupas sastāvā iekļaut Jaunatnes lietu 
komisijas pārstāvjus un jaunatnes lietu ekspertus.    

 
2.§ 

Par Liepājas valstspilsētas pašvaldības Bērnu tiesību  
aizsardzības programmu 2024.-2027. gadam 

 
Ziņo Taiga Ziemele:    - Informē, ka lēmums nepieciešams, lai 

apstiprinātu Bērnu tiesību aizsardzības programmu 
2024.-2027. gadam (turpmāk – Programma). Atzīmē, 
ka Bērnu tiesību aizsardzības likuma 66. panta pirmā 
daļa nosaka, ka pašvaldība izstrādā un īsteno bērnu 
tiesību aizsardzības programmu pašvaldības 
administratīvajā teritorijā. Bērnu tiesību aizsardzības 
sadarbības grupa (turpmāk – Sadarbības grupa) ir 
izstrādājusi Programmu, kuras mērķis ir bērnu 
tiesību aizsardzības īstenošana pašvaldības 
administratīvajā teritorijā, nodrošinot bērnu drošību, 
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attīstību, labklājību, tiesības uz ģimenisku vidi, 
atbalstu ģimenēm ar bērniem, bērnu, vecāku, 
speciālistu izglītošanu, kā arī stiprināt un pilnveidot 
pašvaldības un valsts institūciju, nevalstisko 
organizāciju un citu ieinteresēto pušu savstarpējo 
sadarbību, kā arī aktivizēt sabiedrības līdzdalību 
bērnu dzīves kvalitātes uzlabošanai. Ņemot vērā 
nacionālajā līmenī noteiktos mērķus un rīcības 
virzienus bērnu tiesību aizsardzības jomā un 
Programmas mērķi, Programmā ir izvirzīti četri 
rīcības virzieni:  
   - bērnu drošības un labklājības uzlabošana;  
   - atbalsts ģimenēm ar bērniem;  
   - izglītības nodrošinājums un saturīga brīvā laika 
pavadīšanas iespēju paplašināšana;  
    - sabiedrības informēšana par bērnu tiesību 
jautājumiem un sadarbības uzlabošana.  
Atzīmē, ka Programmā analizēta esošā situācija, 
pašvaldībā pieejamie un nepieciešamie pakalpojumi, 
kā arī izstrādāts rīcības plāns 2024. - 2027. gadam. 
Rīcības plāns ir sasaistīts ar Liepājas valstspilsētas 
un Dienvidkurzemes novada attīstības programmas 
rīcības un investīciju plānu 2022.-2027. gadam. 
Informē, ka Sadarbības grupa reizi gadā pastāvīgās 
Sociālo lietu, veselības un sabiedriskās kārtības 
komitejas sēdē sniegs pārskatu par Programmas 
izpildi un tās rezultātiem. Atzīmē, ka dokuments ir 
atvērts, tas var būt mainīgs, papildināms ar jauniem 
rīcības virzieniem un koriģējams.   
    Lūdz atbalstīt sagatavoto lēmuma projektu. 
 

 

Runā House of hope 
Liepājā pārstāve: 

    - Informē, ka House  of Hope Liepājā  ar Sociālo  
dienestu ir sadarbības partneri un sniedz mentora 
pakalpojumu bērniem un jauniešiem. Jaunieši šo 
pakalpojumu labprāt izmanto un bieži lūdz to izmantot 
atkārtoti, jo nereti skolā saskaras ar bulingu, kā 
rezultātā pasliktinās mācības un mentālā veselība, 
tādējādi ar vienu reizi ir nepietiekoši, lai sasniegtu 
vēlamo progresu sociālo funkcionēšanas spēju 
uzlabošanai.  

 

Runā Taiga Ziemele: 
 

   - Atzīmē, ka Programmā par mentora pakalpojuma 
sniegšanu ir mainīts vecuma slieksnis līdz kuram var 
saņemt šo pakalpojumu. Programmā nav noteikts, cik 
bieži pakalpojumu var sniegt vienam bērnam. Liepājas 
Sociālais dienests izstrādās atsevišķus saistošos 
noteikumos, kuros būs atrunāts cik reizes viens bērns 
var saņemt mentoringa pakalpojumu.  

Par lēmumu balso: 
"par" – 
 
 
“pret” – 
“atturas” – 
“nepiedalās” – 

 
    9 (Dace Bluķe, Gints Ročāns, Salvis Roga, Uldis 
Sesks, Modris Šveiduks, Helvijs Valcis, Jānis 
Vilnītis, Vilnis Vitkovskis, Jānis Vozņesenskis) 
   nav 
   nav 
   nav 



5 
 

Nolemj:      Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības 
jautājumu "Par Liepājas valstspilsētas pašvaldības 
Bērnu tiesību aizsardzības programmu 2024.-2027. 
gadam". 

 
3.§ 

Par Liepājas Ezerkrasta sākumskolas pievienošanu  
Liepājas Raiņa vidusskolai 

 
Ziņo Inga Ekuze: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Runā Jānis Vilnītis: 

   - Informē, ka lēmums nepieciešams, lai uzsāktu un līdz 
2024. gada 1. septembrim pabeigtu izglītības iestāžu 
reorganizācijas procesu. Reorganizācijas procesā 
Liepājas Ezerkrasta sākumskola tiek pievienota Liepājas 
Raiņa vidusskolai, kā rezultātā Liepājas Ezerkrasta 
sākumskola beidz pastāvēt. Lēmums pamatots, 
izvērtējot nacionālā līmenī noteikto izglītojamo skaita 
kritēriju, infrastruktūras noslogojumu, pedagogu noslodzi 
un kapacitāti. Lēmuma projekts par reorganizāciju atbilst 
izstrādātajai rīcības programmai “Vispārējās izglītības 
iestāžu tīkla attīstības modelis Liepājas valstspilsētā 
2023.–2028. gadu periodā”, kā arī Liepājas valstspilsētas 
un Dienvidkurzemes novada attīstības programmā 
2022.–2027. gadam noteiktajam rīcības virzienam RV 7 
”Kvalitatīva, pieejama, iekļaujoša izglītība” un 
uzdevumam U 7.1. “Nodrošināt kvalitatīvas un mūsdienu 
prasībām atbilstošas pirmsskolas, pamatizglītības, 
vispārējās vidējās un interešu izglītības apguves izvēles 
iespējas un pieejamību”.  
    Lūdz atbalstīt sagatavoto lēmuma projektu. 
 

    - Uzsver, ka šo lēmumu pieņemšanā ir svarīgi 
nodrošināt izskaidrojošu darbu un komunikāciju ar 
sabiedrību, pedagogiem, tehnisko personālu un 
audzēkņu vecākiem, piesaistot Liepājas Centrālās 
administrācijas Sabiedrisko attiecību un mārketinga daļu 
un Domes priekšsēdētāja biroju. 

Par lēmumu balso: 
"par" – 
 
 
“pret” – 
“atturas” – 
“nepiedalās” – 
 

 
   9 (Dace Bluķe, Gints Ročāns, Salvis Roga, Uldis 
Sesks, Modris Šveiduks, Helvijs Valcis, Jānis Vilnītis, 
Vilnis Vitkovskis, Jānis Vozņesenskis) 
   nav 
   nav 
   nav 

Nolemj:    Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu 
"Par Liepājas Ezerkrasta sākumskolas pievienošanu 
Liepājas Raiņa vidusskolai". 

 
4.§ 

Par Liepājas Dzintara vidusskolas izglītības pakāpes maiņu 
 

Ziņo Inga Ekuze:   - Informē, ka lēmums nepieciešams, lai uzsāktu 
Liepājas Dzintara vidusskolas iekšējās reorganizācijas 
procesu, mainot izglītības pakāpi no vidusskolas uz 
pamatskolu un nosakot pakāpenisku pāreju uz izglītības 
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pakāpes maiņu, paredzot, ka:  
- ar 2024. gada septembri Liepājas Dzintara vidusskola 
vairs neuzņem izglītojamos 10. klasē,  
- ar 2025. gada septembri izglītojamos vairs neuzņems 
10. un 11. klasē,  
- sākot ar 2026./2027. mācību gadu izglītības iestāde 
kļūst par pilna cikla pamatskolu.  
Lēmums pamatots, izvērtējot nacionālā līmenī noteikto 
izglītojamo skaita kritēriju, infrastruktūras noslogojumu, 
pedagogu noslodzi un kapacitāti, centralizēto eksāmenu 
rezultātus u.c. kritērijus. Sagatavotais lēmuma projekts 
atbilst izstrādātajai rīcības programmai “Vispārējās 
izglītības iestāžu tīkla attīstības modelis Liepājas 
valstspilsētā 2023.–2028. gadu periodā”, kā arī Liepājas 
valstspilsētas un Dienvidkurzemes novada attīstības 
programmā 2022.–2027. gadam noteiktajam rīcības 
virzienam RV 7 ”Kvalitatīva, pieejama, iekļaujoša 
izglītība” un uzdevumam U 7.1. “Nodrošināt kvalitatīvas 
un mūsdienu prasībām atbilstošas pirmsskolas, 
pamatizglītības, vispārējās vidējās un interešu izglītības 
apguves izvēles iespējas un pieejamību”.  
      Lūdz atbalstīt sagatavoto lēmuma projektu. 

 Par lēmumu balso: 
"par" – 
 
 
“pret” – 
“atturas” – 
“nepiedalās” – 
 

 
   9 (Dace Bluķe, Gints Ročāns, Salvis Roga, Uldis 
Sesks, Modris Šveiduks, Helvijs Valcis, Jānis Vilnītis, 
Vilnis Vitkovskis, Jānis Vozņesenskis) 
   nav 
   nav 
   nav 

Nolemj:     Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu 
"Par Liepājas Dzintara vidusskolas izglītības 
pakāpes maiņu". 

 
5.§ 

Par Liepājas pirmsskolas izglītības iestāžu "Sauleszaķis",  
"Liesmiņa", "Margrietiņa" apvienošanu 

 
Ziņo Inga Ekuze: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

   - Informē, ka lēmums nepieciešams, lai uzsāktu un līdz 
2024. gada 1. septembrim pabeigtu pirmsskolas 
izglītības iestāžu reorganizācijas procesu. 
Reorganizācijas procesā tiks apvienotas trīs Liepājas 
pirmsskolas izglītības iestādes: “Sauleszaķis”, 
“Liesmiņa” un “Margrietiņa”. Reorganizācijas rezultātā uz 
apvienoto iestāžu bāzes tiks izveidota jauna pirmsskolas 
izglītības iestāde. Izglītības iestāžu tīkla sakārtošana, 
veidojot izglītības iestādes ar optimālu izglītojamo skaitu, 
sniegtu iespēju paplašināt izglītības programmu 
piedāvājumu izglītojamajiem, efektīvi izmantojot 
izglītības iestāžu infrastruktūru un cilvēkkapitāla 
resursus, tādejādi arī lietderīgi izmantojot izglītības jomai 
piešķirto finansējumu. Sagatavotais lēmuma projekts 
atbilst izstrādātajai rīcības programmai “Vispārējās 
izglītības iestāžu tīkla attīstības modelis Liepājas 
valstspilsētā 2023.–2028. gadu periodā”, kā arī Liepājas 
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Diskusijā par jautājumu 
piedalās: 

valstspilsētas un Dienvidkurzemes novada attīstības 
programmā 2022.–2027. gadam noteiktajam rīcības 
virzienam RV 7 ”Kvalitatīva, pieejama, iekļaujoša 
izglītība” un uzdevumam U 7.1. “Nodrošināt kvalitatīvas 
un mūsdienu prasībām atbilstošas pirmsskolas, 
pamatizglītības, vispārējās vidējās un interešu izglītības 
apguves izvēles iespējas un pieejamību”. Izglītības 
iestāžu apvienošanas mērķis ir radīt efektīvāku 
administratīvās kapacitātes modeli, kvalitatīvu iestādes 
vadības darbu un finanšu resursu ietaupījumu.  
    Lūdz atbalstīt sagatavoto lēmuma projektu. 
 

- (Jānis Vilnītis, Dace Bluķe, Gints Ročāns) 
Par lēmumu balso: 
"par" – 
 
 
“pret” – 
“atturas” – 
“nepiedalās” – 
 

 
   9 (Dace Bluķe, Gints Ročāns, Salvis Roga, Uldis 
Sesks, Modris Šveiduks, Helvijs Valcis, Jānis Vilnītis, 
Vilnis Vitkovskis, Jānis Vozņesenskis) 
   nav 
   nav 
   nav 

Nolemj:      Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu 
"Par Liepājas pirmsskolas izglītības iestāžu 
"Sauleszaķis", "Liesmiņa", "Margrietiņa" 
apvienošanu". 

 
6.§ 

Par Liepājas pirmsskolas izglītības iestāžu "Gulbītis"  
un "Gailītis" apvienošanu 

 
Ziņo Inga Ekuze:    - Informē, ka lēmums nepieciešams, lai uzsāktu un līdz 

2024. gada 1. septembrim pabeigtu pirmsskolas 
izglītības iestāžu reorganizācijas procesu. 
Reorganizācijas procesā tiks apvienotas divas Liepājas 
pirmsskolas izglītības iestādes: “Gulbītis” un “Gailītis”. 
Reorganizācijas rezultātā uz apvienoto iestāžu bāzes tiks 
izveidota jauna pirmsskolas izglītības iestāde. Izglītības 
iestāžu tīkla sakārtošana, veidojot izglītības iestādes ar 
optimālu izglītojamo skaitu, sniegtu iespēju paplašināt 
izglītības programmu piedāvājumu izglītojamajiem, 
efektīvi izmantojot izglītības iestāžu infrastruktūru un 
cilvēkkapitāla resursus, tādejādi arī lietderīgi izmantojot 
izglītības jomai piešķirto finansējumu. Sagatavotais 
lēmuma projekts atbilst izstrādātajai rīcības programmai 
“Vispārējās izglītības iestāžu tīkla attīstības modelis 
Liepājas valstspilsētā 2023.–2028. gadu periodā”, kā arī 
Liepājas valstspilsētas un Dienvidkurzemes novada 
attīstības programmā 2022.–2027. gadam noteiktajam 
rīcības virzienam RV 7 ”Kvalitatīva, pieejama, iekļaujoša 
izglītība” un uzdevumam U 7.1. “Nodrošināt kvalitatīvas 
un mūsdienu prasībām atbilstošas pirmsskolas, 
pamatizglītības, vispārējās vidējās un interešu izglītības 
apguves izvēles iespējas un pieejamību”. Izglītības 
iestāžu apvienošanas mērķis ir mācību infrastruktūras 
(sporta infrastruktūra) atbilstības nodrošinājums mācību 
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procesa vajadzībām, efektīvāks administratīvās 
kapacitātes modelis, kvalitatīvāks iestādes vadības 
darbs un potenciāls finanšu resursu ietaupījums.  
    Lūdz atbalstīt sagatavoto lēmuma projektu. 

Par lēmumu balso: 
"par" – 
 
 
“pret” – 
“atturas” – 
“nepiedalās” – 
 

 
   9 (Dace Bluķe, Gints Ročāns, Salvis Roga, Uldis 
Sesks, Modris Šveiduks, Helvijs Valcis, Jānis Vilnītis, 
Vilnis Vitkovskis, Jānis Vozņesenskis) 
   nav 
   nav 
   nav 

Nolemj:      Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu 
"Par Liepājas pirmsskolas izglītības iestāžu 
"Gulbītis" un "Gailītis" apvienošanu". 

 
7.§ 

Par Liepājas Kultūras pārvaldes nolikumu 
 

Ziņo Juris Jirgens:    - Informē, ka lēmums nepieciešams, lai aktualizētu 
Liepājas Kultūras pārvaldes nolikumu. Spēkā esošais 
nolikums ir apstiprināts 2021. gada 20. maijā un ir 
saturiski nepilnīgs. Atjaunotais nolikums atbilst     2023. 
gada 19. oktobrī apstiprinātajam Liepājas valstspilsētas 
pašvaldības nolikumam, t.sk. ir precizēti padotībā esošo 
iestāžu nosaukumi. Nolikumā arī ietvertas izmaiņas vai 
precizētas funkcijas, uzdevumu formulējumi u.c. 
atbilstoši esošajai situācijai un normatīvo aktu prasībām.  
    Lūdz atbalstīt sagatavoto lēmuma projektu. 

Par lēmumu balso: 
"par" – 
 
 
“pret” – 
“atturas” – 
“nepiedalās” – 
 

 
   9 (Dace Bluķe, Gints Ročāns, Salvis Roga, Uldis 
Sesks, Modris Šveiduks, Helvijs Valcis, Jānis Vilnītis, 
Vilnis Vitkovskis, Jānis Vozņesenskis) 
   nav 
   nav 
   nav 

Nolemj:     Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu 
"Par Liepājas Kultūras pārvaldes nolikumu". 

 
8.§ 

Informatīvs ziņojums par aktualitātēm kultūras nozarē 
 

Ziņo Juris Jirgens:     - Informē par pagājušā gada nogalē Kultūras 
pārvaldes producētajiem Valsts svētkiem 11. un 18. 
novembrī, pilsētas galvenās egles atklāšanas 
pasākumiem un Jaunā gada sagaidīšanas pasākumu. 
Kultūras pārvalde pēc pasākumiem veikusi detalizētu 
izvērtējumu par to, kādi uzlabojumi veicami darba 
organizācijā, lai sekmīgi noritētu nākamie pārvaldes 
organizētie pasākumi.  Gada nogalē paralēli pasākumu 
producēšanai tika strādāts pie iestāžu jaunu nolikumu 
sagatavošanas u.c. dokumentāciju aktualizēšanas. 
Uzsākts darbs pie šā gada pasākumu organizēšanas 
pirmajiem trim mēnešiem. Atzīmē, ka gada notikumus 
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veido vairāk kā 40 notikumi, t.sk. gadskārtas kā 
Lieldienas un Līgo, Līvas ciema svētki, Jūras svētki, 
Dzejas dienas, Valsts svētki kā 4. maijs, Lāčplēša diena 
u.c.; tradicionāli rīkotie svētki pilsētā; 8 līdzfinansēti 
pasākumi - Zvaigžņu festivāls, «Liepājas vasara», 
Karostas festivāls; 13 mērķprogrammas - kultūras 
projektu konkurss, V.Caunes balva bibliotēkās, E.Līva 
balva rakstniecībā u.c. Latvijas Mazākumtautību festivāls 
Liepājā sadarbībā ar Kultūras ministriju u.c. 
Informē, ka liels darbs ieguldīts 2024. gada budžeta 
sagatavošanā; Kultūrpolitikas realizācijai 2024. gadā 
piešķirtais finansējums ir 1 132 000 eiro. Darbs ar 
piešķirto budžetu Kultūras pārvaldei būs izaicinājums, jo 
pēdējos gados būtiski augušas honorāru un tehniskās 
u.c. izmaksas. Iespējams tas nedaudz ietekmēs arī 
pasākumu saturisko pusi. 2024. gada pirmajā ceturksnī 
plānots izsludināt Liepājas kultūras balvas konkursu, 15. 
janvārī izsludināts pirmais kultūras projektu konkursu, 
kuram piešķirtais finansējums paliek iepriekšējā gada 
līmenī, t.i. kopā 100 000 eiro. Pēc projekta “Liepājai-400” 
koncepta saņemšanas, otrais kultūras projekta konkurss 
tiks sludināts, nosakot par kritēriju līdzfinansējuma 
piešķiršanai projektiem, kuri saistīti ar Liepājas 400-
gades svinībām. Atzīmē, ka plānots izsludināt kandidātu 
pieteikšanu Goda un Gada liepājnieka titula piešķiršanai; 
informē, ka noslēdzies konkurss uz Liepājas teātra 
valdes vakantajām vietām; tuvākajā laikā noslēgsies 
Liepājas okupācijas muzeja ēkas rekonstrukcijas darbi; 
plānots pabeigt arī bibliotēkas Zivju ielā pagrabstāva 
telpu sakārtošanu. Vērš uzmanību par nepieciešamību 
pārskatīt atalgojumu kultūras iestāžu darbiniekiem; 
norāda, ka Kultūras pārvalde izsludinājusi konkursu uz 
vakanto projektu vadītāja vietu, tomēr esošais 
atalgojums nerada interesi jaunu speciālistu piesaistei.   

Diskusijā par jautājumu 
piedalās: 
 

 
    - (Jānis Vilnītis, Dace Bluķe, Salvis Roga, Jānis 
Vozņesenskis, Gints Ročāns) par kultūras nozares 
darbinieku atalgojuma paaugstināšanas iespējām, kuras 
šobrīd nav konkurētspējīgas; par diskusiju ar Liepājas 
būvvaldes speciālistiem par vides objektu un svētku 
noformējuma izvietojumu pilsētai nozīmīgu svētku laikā 
visos pilsētas mikrorajonos; par ierosinājumu organizēt 
iedzīvotāju aptauju par uguņošanu Jaunā gada 
sagaidīšanas pasākumā, jo redzams, ka sabiedrībā 
domas dalās – daļa norāda, ka ir vajadzīga uguņošana, 
daļa – ka nē; iespējams ir jārada kaut kas līdzvērtīgs 
uguņošanas vietā; par to, ka pētnieciska aptauja ir tikai 
viens no veidiem, lai noskaidrotu viedokli un aicina uz 
aptaujas pamatiem politiskus lēmumus nepieņemt – 
aptaujas veicamas uz zinātniski pētnieciski balstītām 
metodēm.    

Par lēmumu balso: 
"par" – 
 
 

 
   9 (Dace Bluķe, Gints Ročāns, Salvis Roga, Uldis 
Sesks, Modris Šveiduks, Helvijs Valcis, Jānis Vilnītis, 
Vilnis Vitkovskis, Jānis Vozņesenskis) 
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“pret” – 
“atturas” – 
“nepiedalās” – 
 

   nav 
   nav 
   nav 

Nolemj:     Pieņemt zināšanai informatīvo ziņojumu par 
aktualitātēm kultūras nozarē un lūgt Liepājas 
Kultūras pārvaldei: 
- organizēt sarunu ar Liepājas būvvaldes 
atbildīgajiem speciālistiem par iespēju Liepājas 
pilsētai nozīmīgos svētkos nodrošināt vides objektu 
un svētku noformējumu izvietošanu visos 
mikrorajonos; 
- organizēt iedzīvotāju aptauju par uguņošanas 
nepieciešamību Jaunā gada sagaidīšanas 
pasākumā.  

 
Sēde slēgta 2024.gada 18.janvārī pulksten 13:59. 
 
Priekšsēdētājs                                        Jānis Vilnītis  

Protokolēja                         Iveta Fomina 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Šis dokuments ir parakstīts ar drošu elektronisko parakstu un satur laika zīmogu 

 


